
 

Bez obalu s Kate řinou Kone čnou
     Loni v květnu ministryně obrany Černochová z ODS představila

hojně diskutovaný plán výstavby vojenské základny v Mošnově za
dvě miliardy korun. Tento megalomanský plán následně v červenci
Černochová  stvrdila  podpisem  memoranda  spolu  s  hejtmanem
Moravskoslezského  kraje  za  ANO,  Ivem  Vondrákem.  To  vše
navzdory nevoli lidí z Mošnov a Petřvald, na jejichž území se má
plánovaná  základna  nacházet.  Postoj  místních  asi  nejlépe
demonstrují slova mošnovského starosty Bodzsara, který necelé
dva  týdny  předtím,  než  plán  prošel  vládou,  tvrdil  následující:

„Obec  se  samozřejmě  bude  bránit  jakýmkoli  zákonným  způsobem.  Pokud  by  vše
přesáhlo  únosnou  mez,  možná  by  někdo  mohl  i  zákon  porušit.  Nemyslím  nějaké
napadání nebo rozbíjení něčeho, ale lidé by mohli třeba obsadit letiště. Věřím, že by
tohle někteří udělali. Politici, zvlášť na kraji, by si měli uvědomit, co vlastně chtějí a říct
lidem, co plánují. Na rovinu." Nesouhlas starosty ani občanů obou obcí ale nepadl na
úrodnou  půdu.  Občany  neuklidnila  ani  prohlášení  povídačkami  o  tom,  že  "centrum
nebude základnou zahraničních jednotek, ale nebojovou základnou Armády ČR".  Na
zahraniční návštěvě se ale zřejmě prořekl nový prezident Pavel, který prohlásil, že by si
dokázal představit, že by byl Mošnov něco, jako je v Polsku Řešov. Pavel tak de facto
přiznal,  že navzdory původním slibům o nepřítomnosti  zahraničních vojsk na našem
území,  může  být  Mošnov  využíván  podobně  jako  polský  Řešov,  kde  dlouhodobě
operuje americká armáda. Nejčernější obavy mnohých občanů nejen z Mošnova a okolí
se tak začínají naplňovat, stejně jako obavy těch, že generál Pavel na svou původní
profesi nezapomněl  a zřejmě ani  zapomenout nehodlá. Ať  už se jedná o prořeknutí
něčeho, co se pětikoalice snažila lidem zatajit, nebo prezidentovo přání, je to hned v
prvních dnech v úřadu plivnutí do tváře lidem, kteří loni jasně dali najevo, že zahraniční
vojáky na území svých obcí nechtějí.  Ministryně  obrany,  případně  prezident  Pavel  v
tomto  případě  mají  co  vysvětlovat.  Mimochodem  KSČM jako jediná politická  strana
dotáhla sběr podpisů pod petici proti přítomnosti cizích vojenských základen a hodláme
toto téma otevřít prostřednictvím petičního výboru na půdě Poslanecké sněmovny.
  Po nějaké době se v mediálním prostoru objevila také zmínka o sociální demokracii. A
zdá  se,  že  místo  toho,  aby se  ČSSD vymezila  proti  mocenskému paktu,  který  po
posledních sněmovních volbách ustavičně pracuje na devastaci naší země, zřejmě se
stane jeho součástí. A to se prosím pěkně bavíme o straně,  která kdysi zastupovala
zájmy pracujícího lidu a ještě – relativně nedávno – si říkala levicová. Skutečná politika
pro lidi totiž musí vycházet odspodu a nemůže být postavena na darech miliardářů, kteří
politiku využívají pouze jako nástroj k posilování svých mocenských zájmů, jako nám v
nedávné době ukázali například Starostové. A o čem je v souvislosti s ČSSD tedy řeč?
Miliardář  Jan  Barta,  který  svými  penězi  pomohl  na  Hrad  Petru  Pavlovi,  jehož
mimochodem ČSSD v prezidentském klání  podpořila,  si  jako svůj  další  projekt  zvolil
vzkříšení sociální demokracie. Ten stejný Jan Barta pode Seznam zpráv i Hlídače státu
navíc  v  parlamentních  volbách  2021  milionovými  částkami  sponzoroval  strany
současné  pětikoalice.  Je  tedy  otázkou,  co  je  jeho  pravým  cílem.  Zda  je  to  jakási
monopolizace české politické scény, snaha o faktickou likvidaci opozice prostřednictvím
odstranění  všech  nepohodlných  názorů,  nebo  zda  si  Barta  uvědomil  svůj  omyl  s
pětikoalicí a nyní chce politiku v Česku ovlivňovat prostřednictvím jiných barev. Vsadila
bych spíše na to první, neboť odsoudil například i mírovou iniciativu Mír a spravedlnost.
Jedno je však jisté. Další spasitele a mecenáše z řad miliardářů potřebuje česká politika
snad ze všeho nejméně. A Bartova představa sociálně-demokratické politiky? Podle něj
by  se ČSSD neměla  tolik  orientovat  na  důchodce.  Podle  Barty zřejmě  mají  senioři
dostatečné zastání v pětikoalici,  která jim všem nyní snížila životní úroveň  sebráním
tisícikoruny,  na  kterou  měli  ze  zákona  nárok.  Pokud  si  takhle  Barta  představuje
vzkříšení levicové politiky v Česku, je třeba se proti tomu razantně ohradit. Na asociální
politiku už máme totiž experty ve vládě Petra Fialy.
  A zatímco politika pětikoalice je zcela neskrytě asociální a přivádí čím dál víc lidí v
Česku  do  finanční  tísně,  koaliční  zástupci  se  zjevně  vůbec  špatně  nemají.  Na
facebooku se chlubil poslanec Blaha březnovou fotkou ze Zanzibaru jen dva týdny poté,
co i jeho hlas ochudil tři miliony seniorů, sirotků a hendikepovaných v průměru o tisíc
korun měsíčně. A nebyl zdaleka jediný. Senátor Dušek, taktéž z ODS, vyrazil hned den
po odhlasování snížené valorizace rovněž k moři. Holt za dobře odvedenou práci bylo
třeba  se  pořádně  odměnit.  Význam  gest  je  v  tomto  případě  myslím  všeříkající.
  Za  zmínku   rozhodně  stojí  také  pozoruhodný  výrok  nově  jmenovaného  ministra
životního prostředí za KDU-ČSL Hladíka. Ten své funkční období zahájil ve velkém stylu
a hned na úvod se nesmazatelně zapsal do dějin českého politického bizáru tvrzením,
že Česko se otepluje dvakrát rychleji než zbytek světa. V tomto případě nezbývá než
doufat, že šlo ze strany Hladíka o snahu odvést pozornost od brněnské bytové kauzy,
protože pokud by si to ministr životního prostředí skutečně myslel, čeká nás zřejmě ve
zbytku mandátu Fialovy vlády velmi zajímavý boj proti globálnímu oteplování.
  Mrhání prostředky na boj s větrnými mlýny, zatímco všechny dostupné ekonomické
ukazatele jsou kritické, je ostatně typickým rysem Fialovy vlády. Takže zatím co budeme
budovat vojenské základny, nakupovat předražené stíhačky a nově asi i bojovat proti
oteplování, nikomu tu zřejmě nevadí, že Češi jezdí nakupovat potraviny do zahraničí,
když i v Německu, kde se průměrná mzda pohybuje v přepočtu kolem sto deseti tisíc
korun,  nakoupí  základní  potraviny za nižší  ceny.  A v případě  Polska i  po započtení
nákladů na dopravu ušetří české rodiny za nákupy tisíce. Stát tak přichází o prostředky
z  daní  a  stává  se  v  rámci  středoevropského  prostoru  stále  méně  a  méně
konkurenceschopným. Zdražování potravin v ČR přitom podle všeho nekončí. Podle dat
Českého statistického úřadu ceny potravin v naší zemi celkově vzrostly v průměru o
třetinu již v loňském roce a letos jsou v meziročním srovnání vejce dražší o 95 a cukr o
75 procent. A Fialova vláda celou situací vůbec neřeší a nedisponuje žádnou analýzou
o tom, o kolik peněz kvůli Čechům nakupujícím v zahraničí vlastně přichází.
 A  komu  by  se  přeci  jen  podařilo  něco  ušetřit  a  pomýšlel  by  si  snad  na  nákup
nemovitosti, tak mu přeběhne mráz po zádech z jiného ukazatele. A teď čtěte dobře: v
EU vzrostla průměrně cena nemovitostí v posledních dvanácti letech o 49 %, v Česku
vzrostly o více než dvojnásobek, přesně o 133 %! Naprosto katastrofické číslo! 

 

 Pokud brzy nedojde k výrazné změně ve vládnutí a Česká republika nebude mít
jasnou koncepci  sociální politiky pro lidi,  bude z nás národ levné pracovní síly v
područí cizích mocností, který si nemůže dovolit jídlo a o vlastním bydlení si může
nechat  jen  zdát.  Přesně  tímto  směrem totiž  aktuálně  směřujeme snad ve  všech
oblastech za bezmocného přihlížení vlády, která se zmůže jen na to sebrat peníze
seniorům. Pamatujete ty slogany – Patříme na Západ? 
  Raději pojďme do zahraničí…O ustanovení Výboru předsedů Valného shromáždění
OSN jsem Vás již informovala. ČR tam má svého zástupce, a to Jana Kavana. Tento
výbor zasedl na začátku měsíce března v Manamě, hlavním městě Bahrajnu, kde
přijal tzv. Bahrajnou deklaraci. Že jste o ní neslyšeli? To možná proto, že českým
médiím nejsou úplně po chuti její závěry. Výbor předsedů Valného shromáždění totiž
například  vyzval  k okamžitému  příměří  v ukrajinském  konfliktu  a  k jeho  řešení
mírovými  prostředky  na  základě  Charty  OSN.  Členové  tohoto  výboru  rovněž
zdůraznili,  že  mír  nemůže  existovat  bez  rozvoje  a  ani  rozvoj  bez  míru.  V této
souvislosti  také  bývalí  předsedové  Valného  shromáždění  OSN  vyzvali
k rozpracování stabilní mezinárodní bezpečnostní struktury. Jsem upřímně ráda, že
mír má zastání v tak významné organizaci, která byla ustanovena.

 Je jen jedna Zem ě, obyvatelé všech stát ů žijí na jedné 
planet ě a sdílejí spole čný osud
  »Tváří v tvá ř katastrofám pot řebujeme ducha vzájemné podpory.  Tváří v tvá ř
katastrofám je každý jedinec velmi malý, ale pokud se spojíme a p ůjdeme ruku
v ruce, pak my, lidské bytosti,  budeme ur čitě  schopny spole čně  vybudovat
lepší Zemi a vytvo řit lepší budoucnost,« řekl p ři svém úvodním slovu na online
besed ě v Praze zástupce China Radio International (CRI) P an Zhang.
  Česko- čínská  smíšená  pr ůmyslová  a  obchodní  komora  připravila  spolu  s
mediálním partnerem iportaL24.cz další kulatý stůl, tentokrát na téma »Komunita se
sdílenou  budoucností  lidstva  a  vyhlídkami  pro  vztah y  mezi  Čínou  a  EU  –
Modernizace čínského stylu v ůči vn ějšímu sv ětu«.

  V úvodu vystoupil Pan Zhang a řekl, že zdravý
rozvoj  vztahů  mezi  Čínou  a  EU  má  velký
význam  pro  světový  mír  a  rozvoj.  Připomněl
slova  čínského prezidenta  Si  Ťin-pchinga z 1.
prosince loňského roku v Pekingu při setkání s
předsedou  Evropské  rady  Charlesem
Michelem: »Čím  turbulentnější  je  mezinárodní
situace a čím významnější jsou globální výzvy,
tím větší je světový význam vztahů mezi Čínou
a EU.«
»Čína  a  EU  jsou  druhou  a  třetí  největší

světovou  ekonomikou  a  navzájem jsou  důležitými  obchodními  partnery.  Stabilita
dvoustranného  obchodu  a  investic  mezi  Čínou  a  EU  je  zásadní  pro  jejich
hospodářský růst a stabilní rozvoj světové ekonomiky. Obě strany mají velký prostor
pro  pokračování  v  praktické  spolupráci.  Pokračování  v  dialogu  a  komunikaci  na
vysoké  úrovni,  snížení  nedorozumění  a  nesprávných  úsudků  a  prohlubování
praktické spolupráce jsou velmi důležité nejen pro Čínu a EU, ale také pro světový
mír  a  rozvoj.  Čínská  ekonomika  se  v  současné  době  posunula  z  fáze  růstu  s
vysokou rychlostí do fáze vývoje s vysokou kvalitou. To znamená, že Čína se snaží
podporovat účinné zlepšení ekonomiky a přiměřený růst množství. Čína jako druhá
největší ekonomika světa přispívala za posledních 10 let více než 30 procenty ke
světovému hospodářskému růstu,« připomněl Pan Zhang.
  Věnoval se i vysvětlení pojmu »modernizace čínského stylu«, který zazněl na 20.
národním sjezdu Komunistické strany Číny v říjnu loňského roku. »Modernizace v
čínském  stylu  poskytuje  novou  možnost  pro  realizaci  lidské  modernizace.  Je
modernizací  zahrnující  obrovský  počet  lidí,  který  dosahuje  počtu  1,4  miliardy
obyvatel Číny, kteří se sjednoceně přemisťují do moderní společnosti. Modernizace
v čínském stylu je modernizací zahrnující obrovský počet obyvatel a modernizací
přinášející společný blahobyt všem. Modernizace v čínském stylu je modernizací,
kde je materiální i duchovní civilizace v souladu. Modernizace v čínském stylu je
modernizací, v níž panuje harmonické soužití lidí a přírody. Modernizace v čínském
stylu  je  modernizací,  která  směřuje  k  mírovému rozvoji. Modernizace  v  čínském
stylu se drží filozofie rozvoje zaměřené na lidi, věnuje pozornost koordinovanému
rozvoji  člověka  a  přírody  a  věnuje  pozornost  výhodné  spolupráci.  Tento  model
modernizace je zakořeněn v Číně a je v souladu s čínskou realitou. Je třeba usilovat
o rozvoj země a národa na základě vlastní síly a pevně držet osud rozvoje a pokroku
Číny ve vlastních rukou,« uvedl Pan Zhang.
  Čínská modernizace klade důraz na mírový rozvoj, obhajuje výměnu a vzájemné
učení mezi civilizacemi, vyvracuje tzv. teorii střetu civilizací Západu, vytváří novou
formu inkluzivní lidské civilizace a podporuje světový mír a rozvoj. »Čína poskytla
světu  novou možnost,  která znamená opustit  zákon džungle, nikoli  zapojit  se do
monopolu moci,  překonat  hru s  nulovým součtem a  otevřít  novou cestu  rozvoje
civilizace, která zahrnuje výhodnou spolupráci, společné budování a sdílení,« dodal.
»Pro lidské bytosti je jen jedna Země, obyvatelé všech států žijí na jedné planetě a
sdílejí společný osud. Tváří v tvář katastro
fám potřebujeme ducha vzájemné podpory. V současnosti, i když se svět postupně
obnovil  z  oparu  nové  koronavirové  epidemie,  neměli  bychom  zapomenout  na
pomoc,  kterou  země  po  celém  světě  udělaly  pro  podporu
čínského boje s covid-19 v uplynulých 3 letech.“řekl Pan Zhang.
  Kulatého  stolu  se  osobně  nebo  formou  předtočeného  videa
zúčastnili i další hosté. »Česká republika, Evropa, ale i svět jsou
ve velké krizi. Ta je nejen ekonomická jako v Evropě a v USA, ale
hlavně společenská, která je všudypřítomná i jinde. Dochází totiž
ke změně hegemona. Čínská lidová republika slovy prezidenta Si
Ťin-pchinga v prosinci 2018 formulovala tzv. sdílený osud lidstva,
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povinnost  lidí  na  celé  zeměkouli  zajistit  udržitelný  rozvoj  společnosti  na  všech
kontinentech, aby právo na rozvoj jako základní lidské právo mohlo být zajištěno, aniž
by  muselo  dojít  dokonce  ke  snížení  populace  a  aby  nedocházelo  k válečným
konfliktům,« vzkázal  předseda p ředstavenstva Česko- čínské smíšené obchodní a
průmyslové komory Vojt ěch Filip

Vlády se více starají o vysoce
postavené lidi než o p řírodu, tvrdí

docent Václav Ziegler    3
 Co je nejv ětším otazníkem či dokonce problémem sou časné
geologie a mineralogie jako v ědy?
Zdálo by se, že toho víme hodně o vědách o Zemi. Ne však tolik,

kolik bychom si přáli. Zkoumání nitra Země, to je úkol na mnoho let či století, možná po
celou dobu existence lidstva. Na něj se zaměřují geofyzika a geologie. Ale obě vědy se
zaměřují také na rizika, která vznikají pro lidskou společnost na zemském povrchu – na
rizikové geofaktory, které způsobuje samotné složení zemského povrchu či nitro Země
v dosahu našich měřících  přístrojů,  či  na  lidskou činnost,  která ta  rizika vyvolává a
uvádí  v činnost,  na  různé  ty  sesuvy  hornin,  degradace  půd,  na  nevhodnou  stavbu
objektů, na nevhodné úpravy vodních toků atd. a zaměřuje se na vytváření map tzv.
georgik v krajině. Důležitou do budoucna bude i poznání fungování různých typů půd ve
spolupráci  s biology,  protože  nelze  do  nekonečna  přehnojovat  pozemky  umělými
hnojivy a ničit různými jedovatými postřiky či dusíkem.
V oblasti  mineralogie  a  ložisek  nerostných  surovin  bude  nutné,  aby  člověk  buď
nacházel nové nerostné suroviny, či jejich náhrady, aby byla uspokojena poptávka pro
lidskou činnost na planetě, ale v takové míře, rozsahu a složení, aby to neohrožovalo
život biologický i život planety jako vesmírného tělesa.
V oblasti  paleontologie  bude  důležité  studovat  změny  fosilních  ekosystémů  a  jejich
příčiny, abychom se mohli, pokud to bude jen trochu možné, katastrofickým událostem, i
když už dnes víme, že většinu jich nebude možné ovlivnit, tak abychom se jim dokázali
třeba jen pasivně vyhnout.
Popisovat a vypočítávat vše, co geology, geofyziky, hydrology, ložiskáře, paleontology a
další geologické profese zajímá a z čeho má výhody celá lidská společnost na planetě,
to je mnoho otázek, ale ještě jednu zmíním. Tou je a zřejmě ještě dlouho bude vznik
života na Zemi a čas, kdy se to stalo.  Do řešení  této otázky se musí  zapojit  vedle
geologických profesí i biologové, chemici, fyzici, matematici a možná i filosofové, a je to
úkol nejen důležitý, ale, jak se zdá dnes, i neřešitelný, ale lidská mysl nezná odpočinek,
jak praví básník, a bude zkoumat, ověřovat, experimentovat, ptát se a dumat i o této
kardinální otázce.
Ať  kon číme  pozitivn ě,  kam  do  naší  p řírody  byste  v  prvé  řadě  vzal  své  nové
přátele ze zahrani čí? Který výlet byste jim zorganizoval jako první?
V nedaleké  minulosti  za  mnou  jezdili  četní  kolegové  a  přátelé  z ciziny,  abychom
diskutovali  a probírali  mnohé vědecké otázky. Byli  rádi,  když jsem jim ukazoval naši
krásnou přírodu, její rozmanitost, kterou opravdu obdivovali, ale také varovali před tím,
abychom si ji nenechali zničit. A, snad mi všichni prominete, když jsem jim chtěl ukázat
českou  geologii  v kostce,  tak  jsem  je  brával  do  Železných  hor,  které  jsou  takovou
zmenšeninou  Českého  masivu,  a  když  jsem  jim  chtěl  ukázat  krásu  naší  přírody,
směřovaly naše kroky do Českého ráje a Podkrkonoší, a když jsem jim chtěl ukázat
českou pohostinnost a šíři naší duše, brával jsem je do Městečka na okraji tzv. České
Sibiře. Ale, často přijížděli a věděli, kam by se chtěli jít a na co podívat. Chci tím říci, že
naše příroda a  krajina  je  stále  zatím úžasná a krásná a líbezná,  a také i  vědecky
bohatá. Škoda, kdybychom ji chtěli zničit v rámci globalizačních cílů.
Petr Kojzar, iportal24

    Ze života LKŽ
  
   MDŽ   společně uspořádali OV KSČM Kladno, LKŽ a Dia klub  10. března 2023
v restauraci   u  Meisnerů.  Zcela  plný  sál   se  bavil  při  skvělé  hudbě  a  zpěvu.   Na
zpestření  programu vystoupil  taneční ženský soubor z Velké Dobré, který sklidil velký
potlesk  a obdiv nad výkonem. Všechny účastnice oslavy MDŽ si při vstupu  vybraly
zdarma lísteček s číslem, který byl do tomboly.   Každý lísteček také vyhrál.  Oslava
MDŽ ukázala jak je důležité při pořádání  podobných akcí spolupracovat.
   Levicové kluby žen Jitřenka a Violka si na své setkání dne 14. března 2023 pozvaly
soudruha  Jaroslava Romana ,  pracovníka zahraničního úseku ÚV KSČM,  aby  jim
formou  besedy   podal   informace  k zahraničně  politické  situaci.  Bývalý  diplomat  a
současný pracovník ÚV KSČM  pro zahraniční otázky  se svěřil   s   anabází  svého
profesního života a hlavně zdůraznil, jak je nutná znalost cizích jazyků při této práci.
Dalším  bodem  besedy byla situace na Ukrajině  a  svět  informací a dezinformací.
Setkání  bylo uzavřeno   přáním: „ Konec  války na Ukrajině“.  Členky LKŽ zároveň
děkují   za účast pozvaným  zástupcům  základních organizací   a  hlavně  s.  Jiřímu
Kopsovi,  který svým vystoupením přispěl   k  pestrosti  celého setkání.
  Dne 15.3.2023 jsme se připojili k akci  nazvané Pochod pro mozek ,.  Pochodu se
zúčastnili členky a členové obou Levicových  klubů  žen  a  Dia klubu.  Sraz byl  u
sportovního  areálu  Sletiště,  kde  hned  několik  členek  pochválilo  úpravu  konečné
zastávky městské hromadné dopravy. Poté pokračovala společná  cesta  směrem  na
Lapák podle upravené zdi  kolem  Sletiště.  Na zdi je umístěno několik reklam, ale to
hlavní co nás potěšilo  bylo, že jsou zde vyobrazeni    slavní sportovci  Kladna od
nejstarších po ty mladé.  Na  jedné  zastávce  při výhledu do krajiny  nám  naše členka
Eva Vlčková   podrobně popsala  co se  kterých směrem nachází  a zmínila i historii.
Další  cesty účastníků   se rozdělily podle síly a jak  byl  kdo připraven na sněhovou
nadílku,  která  nás  provázela  střídavě  se  slunečními  paprsky.  Ten  sníh  byl  asi
připomínkou jiného 15. března.
                              Za LKŽ Jana Krčálová, předsedkyně , foto J,Kůstka, J.Krňanská
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Někdy za válečných let se počala oddělovat ze sboru Smetana ženská část sekce.
V roce 1943 ji vedla paní Lážnovská, od roku 1954 Josef Holík.  Pan Bernard vedl
už zcela samostatný ženský sbor SMETANA plných 21 let, než ho vystřídala Eva
Moučková,  pak  Emil  Červený.  Nyní  sbor  vede paní  Soňa Macháčková spolu  s

Ondřejem Novákem                            .

Schází  se  pravidelně  na  zkouškách  v
Domě  kultury  Kladno a  to  již  od  jeho
otevření, tedy od května 1973. „Jsme tedy
takové šedé myši kladenského kulturáku a
můžeme potvrdit, že nikdy nebyl tak hezký
a účelně zařízený jako v současné době.
Máme zde  překrásnou  zkušebnu,  kterou
nám závidí  i  naši  zahraniční  hosté,  kteří

zde byli na  návštěvě.  V kulturáku  jsme  prostě doma“, říká Blanka Lorberová,
předsedkyně Ženského pěveckého sboru Smetana Kladno.

Celých posledních 50 let je předsedkyní sboru paní Blanka Lorberová. V současné
době  má  sbor  25  stálých  členek.  Koncertuje  pravidelně
dvakrát  ročně,  mimo  to  zpívá  při  různých  příležitostech,
oslavách  ve  městě,  při  „Nocích  kostelů“,  v  domovech
důchodců,  pro  Klub  přátel  hornických  tradic  a  podobně.
Vystupuje i v součinnosti s jinými sbory, spolupracuje úzce s
kladenským  sborem  Chorus  Carolinus.  Zúčastňuje  se
různých  přehlídek  pěveckých  sborů  -  opakovaně   třeba
„Viva  la  musica“  ve  Žluticích,  nebo  ve  „Foersterových

Osenicích“,  kde  měl  sbor  možnost  předvést  dvě  skladby,  věnované  mu  samým
mistrem  -  „Nezapomeň“  a   „Úvozem.“  Rok  2014   věnoval  sbor  především
nastudování  pořadu „A little  Jazz Mass“ Boba Chilcotta.  Za klavírního doprovodu
pánů Zdeňka Zdeňka nebo Martina Fily přinášel posluchačům nevšední zážitky.  Sto
let činnosti oslavil sbor  v roce 2012 velkým koncertem v kostele Československé
církve husitské.  Na něm zazněly  písně, které sbor zpíval v různých etapách své
činnosti. Při té příležitosti zasadil také na Sítné pamětní lípu. V repertoáru má na 200
skladeb,  se  kterými  může  kdykoliv  potěšit  své  příznivce.  Sbor  nemůže  v  době
předvánoční  chybět  při  tolik  populární  vánoční  mši  Jakuba  Jana  Ryby.  Nyní  se
přesuneme do  Rozdělova,  do  kostela svatého.  Václava.   Chrámové sbory mají
dlouhou tradici nejen u nás. Ten rozdělovský je spojen se
jménem  Jána  Čambála.  Narodil   se   roku  1927   ve
Sládkovičově   na  Slovensku.  Do  Kladna  přišel  jako
politicky  nespolehlivý  příslušník  PTP  a  potom  zůstal
pracovat v SONP.  Táhlo ho to k hudbě,   založil  a vedl
nějaký  čas  mládežnický  dělnický  sbor  Siréna.  Hudební
vzdělání  si  doplnil  při  zaměstnání.  V  roce  1968  založil
sbor SCHOLA CANTORUM SANCTAE CECILIAE, který
vedl až do roku 2004, kdy musel  za zdravotních důvodů činnosti zanechat.. Zemřel
v  roce  2010.  Stálo  zato  chodit  na  koncerty  do  sympatického  a  architektnicky
ceněného  kostelíka,  které  pořádal.  Měly  vysokou  úroveň.  Ještě  dalších  15  let
fungovali pozůstalí členové pod vedením Pavly Rejhonové, pak ale nastal i zde odliv
zpěváků,  sbor už nemohl provozovat vícehlasné skladby. Ján Čambál předal už v
roce 2004 svůj archiv agilnímu  kladenskému organizátoru hudebního a pěveckého
dění,  panu  Karlu  J.  Procházkovi.  Tak  vznikl  sbor  Chorus  Carolinus,  o  kterém  si
povíme příště.
Pavel Hruban

Členky LKŽ na oslav ě MDŽ na ÚV KSČM
Předsedkyně Republikové rady LKŽ Květa  Šlahúnková pozvala členky  a členy LKŽ
z  celé  České republiky  dne  18.  března od 10.00 hodin  do  na oslavu  MDŽ do
velkého  sálu  na  ÚV  KSČM.  Byli  pozváni  i  vzácní  hosté  a  to  z  velvyslanectví
Kubánské  republiky  Chargé  d'affaires  a.i.  Vanesa  Ortega  Guerrero,  z
velvyslanectví  Běloruské  republiky  Chargé  d'affaires  a.i. Olga  Filimonchik,
předsedkyně   Rady seniorů  Lenka Desatová,  předsedkyně   Společnosti  česko-
kubanskeho  přátelství Tereza  Čechová  Humpolcová,  předseda  Odborového
sdružení Čech, Moravy a Slezka Stanislav Grospi č, místopředseda ÚV KSČM  pro
evropské záležitosti a občanský sektor  Milan Kraj ča  a němečtí přátelé, kteří nám
předali drobné dárky. Setkání přivítáním hostů a krátkým projevem zahájila   Květa
Šlahúnková, postupně se zdravicí vystoupili všichni pozvaní  hosté. K dobré náladě
hráli  dva  nuzikanti  z  Chocně  nám známé písničky a  melodie.  Bylo  to  nádherné
dopoledne. Děkujeme Květě  Šlahúnkové a Aleně Grospičové za pozvání a předání
dárečků všem přítomným.

V závěru Alena Grospičová pozvala  středočeské členky LKŽ na  sázení stromu
přátelství v Kralupech nad Vltavou, datum a hodina bude upřesněno.
                                                                       Text: Marcela Möstlová, foto: Jiří Kůstka
ZPRAVODAJ OV KSČM Kladno: Adresa redakce:Milady Horákové
497Kladno2tel.:312 687 909, 725 646 013, 602 138 077   E-mail:  ov.kladno@kscm.cz
WEB://http://kladno.kscm.cz            MIČ  47 437


